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Op 21 februari 2019 werd in de Commissie voor Onderwijs het voorstel van reso-

lutie betreffende de bevordering van lekkere, gezonde en goedkope schoolmaaltij-

den toegelicht en besproken. Er werd niet gestemd over het voorstel van resolutie. 

1. Toelichting door de indieners 

Elisabeth Meuleman weet dat sinds de indiening van het voorstel van resolutie in 

mei 2017 op een aantal vlakken stappen zijn gezet, maar die blijven volgens het 

lid te vrijblijvend. De essentie en de doelstellingen van het voorstel van resolutie 

blijven dus overeind. 

 

Het voorstel van resolutie maakt de combinatie tussen drie doelstellingen: zorgen 

voor gezonde voeding op school, zorgen dat alle kinderen een goede maaltijd heb-

ben en zorgen voor een aangename en ontspannen middagpauze en -maaltijd. 

 

Vervolgens overloopt de spreker de krachtlijnen van de toelichting bij het voorstel 

van resolutie. 

 

Het voorstel van resolutie vraagt de Vlaamse Regering:  

− om op een gefaseerde manier werk te maken van de invoering van gezonde  

1 euromaaltijden voor alle kleuters en lagereschoolkinderen;  

− om op korte termijn proefprojecten op te starten in scholen die zich daarvoor 

aanbieden en op basis van een evaluatie het project uit te rollen;  

− om minimale standaarden vast te leggen voor kwaliteitsvolle voeding op 

school;  

− om de gezondheidspromotie in scholen te versterken, bijvoorbeeld door CLB’s 

(centra voor leerlingenbegeleiding) via een extra omkadering in staat te stellen 

scholen actief te ondersteunen in de uitbouw van een gezond voedingsbeleid 

en mee te werken aan het draagvlak voor gezonde en ecologische voeding bij 

ouders, leerlingen en leerkrachten;  

− om scholen te stimuleren om bij de aankoop van schoolmaaltijden niet alleen 

rekening te houden met de prijs maar ook met kwalitatieve criteria;  

− om te zorgen voor stimuli bij de opleiding en vorming van keukenpersoneel en 

lokale cateraars; 

− om voldoende investeringsmiddelen uit te trekken voor refters en schoolkeu-

kens, zodat meer scholen weer over een eigen refter en keuken beschikken en 

de bestaande refters en keukens kunnen worden opgewaardeerd;  

− om scholen in staat te stellen het eten op school sterk aan te moedigen, in een 

comfortabele ruimte, samen met vrienden maar ook met leerkrachten en ander 

schoolpersoneel, op eigen tempo en in een gezellige sfeer;  

− om scholen te stimuleren om kinderen de kans te geven in de praktijk meer te 

leren over gezond en ecologisch eten, koken en voedsel telen, bijvoorbeeld in 

schoolmoestuintjes; en 

− om die inspanningen te combineren met andere acties die de gezondheid van 

kinderen ten goede komen, zoals activiteiten om meer te bewegen, ook buiten 

de lessen lichamelijke opvoeding. 

 

Caroline Gennez wijst erop dat in sommige scholen kinderen zelfs moeten betalen 

om ’s middags te mogen blijven eten op school. Dat staat haaks op de maatschap-

pelijke evoluties van (langer) werkende ouders en grootouders en de nood aan een 

gezonde en gezellige maaltijd op school. Het lid ziet het versterken van een gezond 

aanbod, het werken aan een mentaliteitswijziging en het aanpassen van de infra-

structuur als belangrijke doelstellingen van het voorstel van resolutie. 
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2. Bespreking 

Jo De Ro meent dat het voorstel van resolutie heel wat positieve aspecten bevat 

en ervoer het rondetafelgesprek dat Elisabeth Meuleman organiseerde in de aan-

loop naar het voorstel van resolutie als zeer open. Alle organisaties en professio-

nals waren het erover eens dat in scholen meer mogelijk is om kinderen meer 

gezonde voeding aan te bieden en kennis te laten maken met de rijkdom van lo-

kale, gezonde producten. 

 

Er zijn volgens het lid een aantal punten opgenomen in het voorstel van resolutie 

die iedereen belangrijk acht: gezond en lokaal gekweekt voedsel binnen het bereik 

brengen van zo veel mogelijk kinderen. 

 

Een aantal controversiële aspecten zou de spreker weglaten en hij verwijst naar 

de ‘boterhammentaks’, wat veelal een retributie is voor de middagbewaking. 

 

Jo De Ro vraagt of er voor de indieners ruimte is om te zoeken naar een kamer-

breed gedragen tekst. 

 

Paul Cordy onderschrijft het algemene belang van gezonde voeding op school. Hij 

meent dat het voorstel van resolutie grondig is voorbereid en interessante voor-

stellen bevat. Er zijn ondertussen wel richtlijnen verspreid en initiatieven genomen, 

merkt het lid op. 

 

Een aantal aspecten van het voorstel van resolutie liggen moeilijker. Een bereke-

ning leert de spreker dat een schoolmaaltijd aan 1 euro aanbieden aan alle kin-

deren in het kleuter- en lager onderwijs ongeveer 300 miljoen euro per jaar kost. 

Samen met de nodige aanpassingen van de infrastructuur gaat het dus over een 

aanzienlijk budget. De spreker heeft het er moreel moeilijk mee dat ook kinderen 

uit een welstellend gezin een gesubsidieerde maaltijd zouden krijgen. 

 

Paul Cordy is de door Jo De Ro geopperde piste best genegen. Er staan heel nuttige 

zaken in het voorstel van resolutie, maar ook niet accepteerbare elementen. Kijken 

naar wat gezamenlijk mogelijk is, lijkt hem een zeer goed idee. 

 

Jos De Meyer schetst dat een voorstel van resolutie tot doel heeft om een aantal 

krijtlijnen uit te zetten. Hij meent dat op het vlak van gezonde voeding er deze 

legislatuur heel wat initiatieven zijn genomen. 

 

Volgens het lid rijst ook de vraag wat er deze legislatuur nog kan wijzigen en ook 

gerealiseerd worden. Als de middelen onuitputtelijk zouden zijn, is heel veel mo-

gelijk, stelt de spreker, maar de middelen zijn beperkt, dus moeten keuzes worden 

gemaakt. Tot slot wijst hij er nog op dat in de nieuwe schoolinfrastructuur bijzon-

dere aandacht wordt besteed aan refters en schoolkeukens op niveau. 

 

Elisabeth Meuleman dankt de leden die de hand reiken om te zoeken naar een 

kamerbrede resolutie die een aantal stappen in de goede richting kan zetten. Een 

aantal punten worden door iedereen gedeeld en hebben geen ideologische achter-

grond. 

 

Om deze stap te kunnen zetten, zijn voor het lid drie doelstellingen van belang: 

armoedebestrijding, gezondheidsbeleid en welzijnsverhoging met één investering. 

Deze combinatie wil de spreker behouden. 

 

Elisabeth Meuleman maakt duidelijk dat zij geen onrealistische doelstellingen voor-

opstelt en bereid is aan de tekst te schaven. Wel moet de vrijblijvendheid om al 

dan niet initiatieven te nemen, overstegen worden, vandaar het idee van een wet-

telijk kader met een aantal criteria. 
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Het budget van 300 miljoen euro geldt als het project volledig is uitgerold, dus 

binnen 10 jaar, stipt de spreker aan. Grote middenveldorganisaties zijn voorstan-

der van de algemene invoering, maar het is bespreekbaar om de 1 euromaaltijd 

selectief aan te bieden. 

 

Er zijn in een aantal vernieuwde scholen mooie refters ingericht, beaamt de spre-

ker, maar het voorgestelde kleine budget voor infrastructuur is echt nodig om de 

grote nood te lenigen. 

 

Elisabeth Meuleman is tevreden met de intenties om samen een voorstel van re-

solutie op te stellen, hoewel het vooral aan de volgende Vlaamse Regering zal zijn 

om ermee aan de slag te gaan. 

 

Caroline Gennez deelt de ambitie om een kamerbreed voorstel van resolutie op te 

stellen. 

 

Jo De Ro stelt voor om op korte termijn te zoeken naar een gezamenlijke aange-

paste tekst en vraagt de indieners om het voorstel van resolutie nu niet ter stem-

ming voor te leggen. Paul Cordy treedt dit bij. 

 

 

Jan DURNEZ, 

voorzitter 

 

Jo DE RO 

Paul CORDY, 

verslaggevers 

 

 


